
PLE FEBRER 2015 
 
 
6.3 Proposició del Grup Municipal de la CUP, a proposta de veïns del carrer 

Puigterrà de Dalt,  per a la realització de millores a l’entorn d’aquest 
carrer.   

 
El secretari presenta la proposició del Grup Municipal de la CUP, de 13 de febrer de 
2015, que es transcriu a continuació:  
 
“Atès que el carrer Puigterrà de Dalt i els del seu entorn presenten un estat de neteja i 
conservació  molt deficient, tant a nivell de paviment i voreres com de les façanes de 
molts edificis.   
 
Atès que la senyalització deficient dels carrers Puigterrà de Dalt i Flor de Maig genera 
confusió i fa que molts vehicles optin per no respectar-la i accelerar, provocant sovint 
situacions de perill. 
 
Atès que les voreres del carrer Mossèn Cinto Verdaguer estan aixecades a causa del 
creixement de les arrels de l’arbrat.  
 
Atès que la majoria d’edificis d’aquesta zona no disposen d’aparcament i que tampoc 
n’hi ha per als visitants. 
 
Atès que la poca il·luminació dels contenidors situats a la cantonada entre el carrer 
Llussà i el de  Sant Andreu faciliten l’acumulació de deixalles i excrements humans. 
 
Proposa: 
 
1. Que s’incrementi la freqüència de la neteja viària amb aigua als carrers més 
utilitzats del barri de Vic Remei a dues vegades per setmana. 
 
2. Que s’eviti la sortida de rates dels embornals col·locant-hi tubs tipus sifó. 
 
3. Que es modifiqui el sentit de la circulació al segon tram del carrer Puigterrà de Dalt. 
 
4. Que l’Ajuntament faciliti als veïns d’aquest carrer la pintura i els estris necessaris per 
pintar murals de contingut artístic a les façanes que amb aquest objectiu cedeixin els 
seus propietaris. 
 
5. Que es faci un control exhaustiu de l’estat d’edificis i solars buits, obligant els seus 
propietaris a tenir-ne la cura que exigeixen les ordenances municipals per tal d’evitar 
perills i molèsties. 
 
6. Que es canviïn de lloc els contenidors del carrer Llussà o que s’il·lumini 
adequadament la cruïlla amb el carrer Sant Andreu.” 
 
 
El secretari presenta una esmena del Grup Municipal de CiU, a la proposició del Grup 
Municipal de la CUP, de 19 de febrer de 2015, que es transcriu a continuació:  
 
“Proposem acceptar els acords 3 i 5, suprimir l’acord 2 i substituir el contingut dels 
acords 1, 4 i 6 pel següent: 
 



1. Que s’identifiquin quins són els llocs concrets on cal augmentar la freqüència de la 
neteja viària i, a partir d’aquí, es programarà el servei ajustant-lo a les necessitats 
detectades d’acord amb els recursos disponibles.  

 
4. Que l’Ajuntament, en el marc del projecte Murs Plàstics que es desenvolupa 
anualment a diferents barris de la ciutat, acordi amb l’AAVV de Vic-Remei aquelles 
actuacions d’embelliment en façanes i murs del barri que de forma conjunta es 
considerin adients; i que subministri pintura a l’entitat veïnal quan aquesta presenti una 
proposta d’actuació en el mateix sentit que inclogui la voluntat de desenvolupar-la amb 
els mitjans humans propis de l’associació. 
 
6. Que es canviïn de lloc els contenidors del carrer Llussà quan s’executin els 
enderrocs previstos a la plaça de l’Hospital i es disposi de l’espai suficient per ubicar-hi 
l’àrea d’aportació.” 
 
 
L’alcalde dóna la paraula a la senyora Maria Josep Colcher Mallado, en 
representació d’un grup de veïns del carrer Puigterrà de Dalt, perquè defensi la 
proposició presentada pel GMCUP. 
 
 
La senyora Maria Josep Colcher Mallado, comença la seva intervenció dient que el 
seu és un barri que està deixat de la mà de l’Ajuntament, amb molts problemes de 
neteja, de contenidors, de rates i de brutícia. 
 
En primer lloc, diu que a la plaça Lladó no hi ha contenidors per a vidre, la qual cosa 
els impedeix reciclar-lo ja que es troben lluny del barri. Hi ha unes pilones que semblen 
un pipi-can perquè tots els gossos hi van a fer les necessitats. No hi passen màquines 
de neteja, només un cop cada dos o tres mesos, amb la qual cosa el carrer fa molta 
pudor. 
 
En segon lloc, les rates corren pel carrer com si fossin a casa seva. S’ha trucat a la 
Policia diverses vegades per avisar-los i hi ha constància d’aquesta problemàtica. 
 
En tercer lloc, pel que fa a la circulació diu que hi ha una inseguretat molt gran perquè 
els cotxes no respecten el senyal de prohibició que hi ha a l’altura del carrer Flors de 
Maig. Fins a l’altura del carrer Sant Salvador els vehicles arriben a circular entre 70 i 
80 km/h i es pot comprovar passant pel carrer. 
Els veïns demanen que no sigui un carrer de pujada sinó de baixada. 
 
Pel que fa als edificis d’aquesta zona diu que són edificis en què hi entren ocupes que 
els deixen fets una porqueria, hi ha rates i demanen que des del departament de 
Sanitat es comprovi el seu estat de conservació, atesa la inseguretat que això genera. 
 
Es demana un canvi dels contenidos del carrer Hospital i carrer Llussà perquè degut a 
la manca de llum en aquesta zona hi ha gent que hi fa les seves necessitats, tant de 
dia com de nit. 
 
Els canvis que es demanen són:  

- Que es posin contenidors i que es faci una neteja viària amb aigua més sovint, 
la qual cosa evitaria les pudors als carrers. 

- Que es faci una desratització cada tres mesos.  
- Que es canviï el sentit de circulació perquè els veïns puguin passar amb la 

seguretat que no els atropellarà cap vehicle. 



- Que es puguin pintar les façanes i que sigui el carrer de la cultura catalana, 
gràcies a la recollida de signatures que han fet per tirar endavant aquest 
projecte. 

 
Demana aclariments en relació amb la proposta que els han dit que ja estava 
aprovada, la núm. 3, de modificació del sentit de circulació i sobre el punt relatiu a 
facilitar diners per pintar murals. 
 
Acaba la seva intervenció dient que disposen de 300 signatures i d’un projecte, de 
voluntaris per tirar-lo endavant, i demana que l’Ajuntament faci un pacte amb els 
barris, que els cuidi una mica més -ja que estan molt deixats de la mà de Déu-, perquè 
el que demanen tampoc suposa gaire diners: contenidors de vidre, més neteja, pintar 
les façanes i poca cosa més. 

 
 
L’alcalde dóna la paraula al representant del Grup Municipal de la CUP, que ha 
presentat la proposició. 
 
El senyor Adam Majó, president del Grup Municipal de la CUP, manifesta que els 
problemes d’aquest sector del barri Vic-Remei no els repetirà perquè ja els ha explicat 
molt bé la senyora Maria Josep Colcher. 
 
El que sí farà és una reflexió de fons perquè el que està patint aquest barri és la 
conseqüència de l’enorme quantitat d’edificis i de solars buits que hi ha en aquest 
sector de la ciutat. Els solars buits provoquen la concentració de porqueria, problemes 
d’higiene, de soroll, de rates, etc. 
 
En aquest sentit, cal que l’Ajuntament focalitzi la seva acció a mig i llarg termini per 
tornar a donar vida als edificis i solars d’aquest sector de la ciutat. 
 
Afegeix que avui no ho han inclòs en la proposició perquè entenen que és un tema 
cabdal, prou important per sí mateix, però que potser es farà en el proper ple, però el 
GMCUP entén que l’Ajuntament no pot permetre’s que el solar que ocupava l’antiga 
FECSA, Segre o Anònima, un solar de titularitat privada, situat en una zona estratègica 
del barri, que estigui tants anys buit i sense ús, esperant que arribi algun dia una 
bombolla immobiliària, o que torni a ser econòmic invertir en residencial. 
 
El GMCUP considera que com que no es pot esperar quinze o vint anys que això ho 
solucioni el mercat entenen que l’Ajuntament ha de fer una proposta als propietaris per 
fer-ne un ús -si es vol en precari- mentre no hi hagi un ús definitiu, un ús que els veïns 
proposaven que fos un aparcament vigilat, tant per a veïns com per a visitants, però 
n’hi poden haver d’altres, però avisen amb temps perquè tots els grups hi puguin dir la 
seva perquè l’Ajuntament faci una proposta als propietaris d’aquest solar perquè tingui 
un ús fins el moment en què s’hagi d’edificar. 
 
Pel que fa al malentès sobre la demanda del canvi de circulació diu que l’actual 
situació provoca situacions de perill i d’inseguretat per als vianants i cal que se 
solucioni. Espera que el regidor ofereixi algun tipus de solució al problema. 
 
 
Tot seguit, l’alcalde dóna la paraula al regidor delegat de Ciutadania, Barris i 
Serveis Urbans, perquè defensi l’esmena presentada pel GMCiU. 
 
 



El senyor Joan Calmet, regidor delegat de Ciutadania, Barris i Serveis Urbans, 
agraeix les demandes i suggeriments formulats per la senyora Maria Josep Colcher. 
 
Diu que aquest equip de govern des d’un principi va posar en marxa la regidoria que 
representa, per tal de posar en pràctica el concepte de proximitat amb la ciutadania, 
per tal d’escoltar i apropar-se a les associacions de veïns, de les persones que 
conformen els barris i mirar, en la mesura del que sigui possible i amb la conjuntura 
econòmica actual –que és pèssima-, de fer el màxim de coses. 
 
Aquest és el govern de les petites coses perquè realment s’ha centrat molt en les 
coses petites i en aquest sentit quan es repassa l’acció d’aquests tres anys i mig, són 
moltes les coses que s’han fet i n’estan contents. No obstant això, queda molta feina 
per fer, no només a Vic-Remei, sinó a Passeig i Rodalies, la Balconada, al Xup, a 
Sagrada Família, etc. etc. 
 
L’equip de govern n’és conscient i en aquest sentit agraeix intervencions com la de la 
senyora Maria Josep Colcher, aportant idees que ajuden a concentrar els problemes, 
definir-los, acotar-los i orientar l’acció de govern. 
 
Diu que l’equip de govern estaria d’acord amb la majoria de coses que es plantegen en 
la proposició i l’esmena que ha presentat és amb la voluntat positiva de millorar-la, 
trobar-li coherència i fer-la possibilista. 
 
Explica que en els darrers temps en aquest barri s’hi han fet actuacions puntuals i prou 
importants com la millora de l’asfaltat del carrer Bilbao amb carretera de Vic, del carrer 
Joan Jorba i Verge de l’Alba.  
Una actuació de millora important a la plaça Cots, ben acceptada pel veïnatge.  
Recentment s’ha fet la instal·lació de la calefacció al local de l’Associació de Veïns, 
que no en tenia.  
Aquesta mateixa setmana s’ha posat en marxa una nova zona al Parc de la Casa 
Caritat, on fins fa poc només hi havia vehicles aparcats i que ara està a disposició dels 
veïns del barri.  
 
Pel que fa al primer punt de la proposició, relatiu a la neteja, explica que en aquest 
barri hi ha un peó de l’empresa de neteja, que està assignat en aquests carrers en 
concret i que és la zona on li toca netejar. Explica que un cop per setmana hi passa la 
màquina baldejadora, que neteja amb aigua i que a l’hivern quan fa molt fred no actua 
perquè l’aigua es glaça i la gent podria caure. Cada quinze dies hi passa la màquina 
escombradora, la que porta els fregalls i que ho fa en sec. A més a més, la brigada 
d’acció immediata actua quan hi ha una causa urgent, concreta, en què s’avisa, i fa 
una neteja. 
Entén que en alguns moments hi pot haver la sensació que no està prou net i el que es 
planteja en el punt 1 és canviar el redactat i substituir-lo pel següent: 
 “Que s’identifiquin quins són els llocs concrets on cal augmentar la freqüència de la 
neteja viària i, a partir d’aquí, es programarà el servei ajustant-lo a les necessitats 
detectades d’acord amb els recursos disponibles”. 
Si malgrat tot el que es fa, hi ha uns punts concrets que es considera que cal fer més, 
s’han de detectar, definir-los i incidir més. 
 
Pel que fa al punt 2, relatiu a evitar la sortida de rates dels embornals col·locant-hi tubs 
tipus sifó, l’equip de govern proposava suprimir-lo perquè bàsicament no és ben bé 
així. El fet que als embornals hi hagi un sifó no garanteix en absolut el tema de les 
rates, bàsicament perquè el sifó fa la seva funció quan plou i quan hi ha aigua, però 
moltes vegades no hi plou i està sec i les rates poden sortir igualment. 



La sortida de les rates s’ha de treballar, no tant canviant els tubs-sifó, sinó insistint en 
la política de desratització que hi ha al conjunt de la ciutat, en què es fan unes 
actuacions programades i continuades al llarg de l’any i de la mateixa manera que en 
el punt anterior, quan es detecta una presència massiva perquè la colònia de rates ha 
augmentat, es fa una actuació específica. 
 
Respecte al punt 3, relatiu a la modificació del sentit de circulació, atès que el redactat 
de la proposició del GMCUP i la petició que es fa des de l’associació de veïns no 
acaben de coincidir, l’equip de govern proposa modificar el redactat mitjançant una 
esmena in voce, en el sentit de dir: “s’estudiarà a fons la problemàtica d’aquest tram 
de carrer i es buscarà la solució més adient per resoldre-la”. 
 
Pel que fa al punt 4, relatiu a la pintura de façanes, explica que des de la regidoria de 
Cultura s’està elaborant el projecte: “Murs plàstics”, que està bàsicament orientat a 
millorar l’aspecte visual de moltes de les façanes del barri antic i al centre històric, però 
també a Vic-Remei, Escodines i altres barris que estan plens de grafits, pintades o 
molt malmesos. L’equip de govern proposa que enguany les actuacions es concentrin 
en les façanes i murs que des de l’associació de veïns es consideri que siguin més 
necessàries. 
 
De la mateixa manera que en el 2012, 2013 i 2014 s’ha incidit molt sobretot al barri 
antic, centre històric i Escodines, enguany es concentrarà més a Vic-Remei. 
A més a més, tenint en compte que es demana que es faciliti el subministrament de 
pintura, es proposa que sigui en base a un projecte i a un compromís desenvolupat per 
la mateixa entitat veïnal. 
 
En relació amb el punt 5è, relatiu al control de l’estat d’edificis i solars, l’equip de 
govern proposa deixar-lo tal com està, perquè aquest control ja s’està fent, tot i que es 
podria fer més i més sovint perquè -com deia el senyor Majó- hi ha molts solars i 
moltes cases buides, desocupades i en mal estat en més d’un barri de Manresa. 
Comenta que també hi ha un problema d’incivisme, cosa que de vegades se’n parla 
poc.  
En el seu moment l’Ajuntament va aprovar una Ordenança de civisme que intenta 
incidir en aquestes coses, ja que una façana pot ser antiga i una casa pot estar 
desocupada però no necessàriament vol dir que hagi de tenir una façana ruïnosa. Si a 
més a més s’hi fan determinats tipus de pintades, d’actuacions, d’ocupacions o  
destrosses, va degenerant i després es genera un problema on no hi era. 
 
Pel que fa al 6è punt l’equip de govern proposa un redactat més realista que digui: 
”Que es canviïn de lloc els contenidors del carrer Llussà quan s’executin els enderrocs 
previstos a la plaça de l’Hospital i es disposi de l’espai suficient per ubicar-hi l’àrea 
d’aportació”, és a dir, que es faria el canvi de contenidors quan es disposi d’un lloc 
alternatiu, ja que canviar-los sense tenir clar el lloc no seria el més adequat. 
 
Demana l’acceptació de les esmenes que ha proposat el GMCiU. 
 
 
El senyor Sebastià Llort, president del Grup Municipal de PxC, agraeix la 
presència de la senyora Maria Josep Colcher.  
Diu que quan un grup de veïns o una associació de veïns es presenta en el Ple per fer 
peticions de caràcter bàsic per a la convivència diària del seu barri, cal fer cas a allò 
que demanen. Tot i això, diu que feia temps que no veia tanta neteja i tants camions 
com ara. 
 



Diu que cal que es posin sobre la taula totes les peticions i que s’arribi a acords amb la 
regidoria en els temes bàsics de la neteja, de rates, etc.  
 
Pel que fa al tema dels edificis aquest serà un aspecte més llarg termini, però parlant 
creu que es pot arribar a acords, perquè la situació de les arques municipals és la que 
és i –com ha dit el regidor de Ciutadania, Barris i Serveis Urbans- a tots els barris hi ha 
problemes i s’han de trobar solucions perquè els veïns convisquin a gust. 
 
El GMPxC votarà favorablement l’esmena presentada pel GMCiU.  
 
 
El senyor Domingo Beltrán, portaveu del Grup Municipal del PP, agraeix també 
l’exposició de la senyora Maria Josep Colcher sobre la problemàtica del barri Vic-
Remei. 
Es congratula que el regidor senyor Calmet reconegui que queda molt per fer a la 
ciutat, sobretot en barris molt concrets com són els perifèrics. 
 
Diu que Manresa té barris al voltant, sobretot a l’altra banda del riu, que també estan 
igual que al centre de la ciutat, perquè Manresa no brilla per la neteja des de fa molts 
anys. 
Aquest cercle viciós que on hi ha brutícia hi ha rates, passa a Vic-Remei, a Sant Pau, 
a la Guia, al Xup i en molts barris que, per la seva configuració, es pot entendre 
perquè alguns estan enmig del camp, o en una riera com el Xup i Viladordis, però que 
al centre també n’hi hagi és més difícil d’entendre. 
 
Que hi hagi barris que per la seva antiguitat els habitatges s’hagin anat enderrocant, 
que estan desocupats, que hi ha solars, com deia el senyor Majó, caldrà gestionar 
amb la propietat que puguin tenir algun ús, o que l’Ajuntament els destini en benefici 
de la ciutat, a usos de tipus social, cultural, d’aparcament, però que ajudi a evitar 
aquestes situacions. 
 
Pel que fa al casc històric té les seves connotacions particulars, és molt antic, els 
carrers són estrets, hi ha dificultat per a accedir i la circulació és complicada.  
En concordança amb allò que els veïns proposin, cal donar la major fluïdesa al carrer 
de Puigterrà de Dalt. 
 
Insisteix que la neteja és fonamental i aquesta ciutat, tot i que s’han fet avenços, des 
de fa molts anys està mancada d’una neteja exhaustiva, sobretot en barris com l’antic i 
els perifèrics. 
 
El GMPP donarà suport a l’esmena de l’equip de govern, entre d’altres coses perquè 
es fa referència a punts que no es poden atendre per motius tècnics, com pot ser el 
punt 3 de la moció presentada.  
També vol deixar clar que hi ha una manca de recursos econòmics degut a la situació 
actual, però recorda que quan feia el servei militar tot se solucionava amb una mà de 
pintura i darrerament tot se soluciona també amb una mà de pintura, però encomanar 
als veïns aquesta tasca creu que feina de l’Ajuntament i no dels veïns, i més quan les 
associacions de veïns no reben prou suport en altres sentits. 
 
Acaba la seva intervenció dient que el seu vot serà favorable a l’esmena del GMCiU. 
 
 
El senyor Joan Vinyes, portaveu del Grup Municipal d’ERC, explica que el vot del  
seu grup serà favorable a l’esmena del GMCiU i que en el cas que no prosperés, ho 



serà a la moció que presenta el GMCUP, perquè considera que les demandes que fa 
l’Associació de Veïns reclamen una millora. 
 
Pel que fa a l’esmena del punt núm. 1 que proposa l’equip de govern, entenen que és 
una bona mesura ja que es tracta d’identificar els llocs on cal augmentar la neteja i 
programar el servei ajustant-lo a les necessitats. 
 
Pel que fa al tema de la pintura de murals és un acord amb la mateixa associació i des 
del moment en què l’associació veu bé aquesta proposta el GMERC hi votarà a favor. 
 
Quant al tema dels contenidors diu que no és fàcil ja que no es poden col·locar en 
qualsevol lloc i si ja hi ha la voluntat de canviar-los és obvi que cal trobar el lloc idoni 
per a ubicar-los. 
 
Amb relació al punt núm. 3 de la proposició, sobre el canvi de sentit de circulació en el 
segon tram del carrer de Puigterrà de Dalt, diu que hi ha hagut interpretacions 
diferents perquè, tot i que la proposta està ben redactada, és cert que aquest canvi de 
sentit es pot entendre de manera diferent.  
El GMERC està d’acord amb la petició de l’associació perquè no hi passin vehicles en 
aquell tram, llevat dels veïns o els que vinguin del carrer Sant Salvador.  
El que no acceptarien és que es fes marxa enrere amb la situació actual i que es 
tornés a permetre -des de la plaça Infants- la circulació de vehicles a velocitats 
extremes com passava, perquè seria fer marxa enrere, i que si no es compleix és per 
culpa de l’incivisme d’algunes persones perquè els senyals de prohibició hi són.  
Tot i fer costat a l’associació de veïns, el GMERC està d’acord amb el compromís de 
l’equip de govern, de fer un estudi per solucionar aquest problema. 
 
Per últim, amb relació al punt núm. 2 de la proposició, referent a la sortida de rates 
dels embornals, diu que el GMERC, tot i que votarà favorablement l’esmena, 
demanaria a l’equip de govern que en lloc de suprimir tot el punt 2, fes alguna esmena 
en el sentit que si hi ha una proliferació de rates es farà l’actuació corresponent 
necessària, perquè sinó aquest punt quedaria fora de l’ordre d’actuació. 
 
 
La senyora Sònia Díaz, portaveu del Grup Municipal del PSC, diu que el govern i 
l’oposició gairebé porten quatre anys de mandat i que quan una associació de veïns ve 
al final d’un mandat a reclamar la situació en què està el seu barri, amb una relació de 
greuges en què es diu que no se’ls ha escoltat o no se’ls ha atès, o aquesta política de 
proximitat que el regidor senyor Calmet anunciava no ha funcionat, o és una qüestió 
d’expectatives que no encaixen, o de realitats d’una associació que no encaixa amb la 
realitat d’un govern que té la dotació econòmica que té i que fa el que pot. En aquest 
sentit s’hi posa en pròpia pell perquè fa quatre anys era ella la que estava en el lloc del 
regidor senyor Calmet i gestionar el que demanen les associacions de veïns és difícil 
amb el pressupost de què es disposa. 
 
El GMPSC votarà a favor de l’esmena del GMCiU perquè tot i que no complau al 100% 
el que demana l’associació de veïns, si no s’aprova es quedarà en res, per tant val 
més aprovar els acords que es puguin adoptar perquè així es pugui millorar la situació. 
 
Diu que no entrarà a analitzar punt per punt perquè ja ho han fet tots els grups i millor 
que ningú la senyora Maria Josep Colcher i el regidor senyor Calmet, però sí que farà 
menció al punt 3 sobre el canvi de sentit de circulació. 
Explica que quan l’anterior equip de govern va fer aquest canvi va ser per millorar una 
situació de circulació perillosa, però amb el pas del temps s’ha vist que no ha acabat 



de funcionar. Per tant, com deia el GMERC, tampoc s’ha de tornar al que ja hi havia 
perquè tampoc funcionava. 
 
Considera benvinguda la proposta de l’associació de veïns d’evitar la circulació en 
aquell tram. 
 
  
L’alcalde dóna la paraula a la senyora Maria Josep Colcher per al torn de rèplica. 
 
 
La senyora Maria Josep Colcher, diu que potser no s’ha entès prou bé el que 
demana l’associació de veïns. 
L’associació no diu que no s’escombrin els carrers, el carrer sí que s’escombra. El que 
hi ha és una deficiència d’aigua, que no passen ni cada setmana ni cada quinze dies i 
això es pot comprovar. 
El problema no és quan passen les màquines sinó que aquestes han d’anar amb unes 
mànegues perquè hi ha uns pilons. Diu que ahir es va passar l’aigua a les 9 del matí i 
els pixats dels gossos i les pudors estan igual perquè l’aigua no arriba als pilons. 
Aquests pilons no són de l’associació de veïns sinó de l’Ajuntament i aquestes pudors 
que provoquen els pixats és un problema que ha de solucionar l’Ajuntament perquè els 
veïns el que poden fer és llençar aigua. 
Diu que ara a l’hivern se senten les pudors, però que a l’estiu no es poden obrir les 
finestres per les mosques grosses que entren. 
 
Pel que fa als sifons diu que és veritat que potser no deixen entrar les rates, sortiran 
igual, però les olors no. Si es fa una bona neteja els sifons sempre estaran plens 
d’aigua i les pudors no pujaran. Aquest és un carrer brut, amb pudors i amb rates. No 
demanen un carrer d’un altre barri sinó aquell carrer. 
 
La senyora Colcher mostra unes fotografies del número 32 del carrer on hi ha rates 
mortes, vidres, etc. 
 
Pel que fa a la proposta de pintar murals és un projecte perquè els carrers del barri  
millorin el seu aspecte. Aquest és un barri mort en què la gent tanca els negocis i no hi 
vol tornar perquè hi ha manca de seguretat, de neteja. 
 
Afegeix que potser ho han fet fora de temps i que ho podrien haver reclamat abans, 
però quan uns veïns es queixen és per alguna cosa. 
 
Els veïns només demanen un pacte, defensen el seu barri, no la Balconada ni la Font, 
barris que tenen moltes millores i que el de Vic-Remei no ha tingut. El barri de Vic-
Remei està al centre i la brutícia i les rates no hi haurien d’estar. Es pregunta de qui és 
la culpa, potser dels veïns que no s’han preocupat massa del barri, potser sí, però ara 
és el moment. 
 
Amb relació als contenidors diu que si no es poden treure del carrer Llussà demana 
que l’Ajuntament hi faci alguna cosa perquè allà la gent fa les seves necessitats. 
Demana que s’hi posi llum com abans hi havia. Diu que s’han fet tres escrits i ningú no 
ha fet cas i així ja porten tres anys.  
 
Aquest és el projecte que presenten, només volen un barri decent i no està d’acord 
amb el que han dit perquè sí que es preocupen pel seu barri. No demanen projectes 
de 90.000 €, necessiten que l’Ajuntament estigui al costat dels veïns i ara el que 
demana ajuda és el de Vic-Remei. Diu que és cert que l’Ajuntament ha donat coses a 
l’associació, però una part de la calefacció l’ha pagat l’associació. 



 
Acaba la seva intervenció dient que l’associació té voluntaris per netejar el barri,  
només demanen una mica d’ajuda, que s’aprovin aquestes propostes que presenten i 
seguretat per caminar pel carrer. 
 
 
El senyor Adam Majó, president del Grup Municipal de la CUP, intervé per aclarir 
el sentit de vot del seu grup dient que votaran a favor de l’esmena de l’equip de govern 
perquè, com ha explicat la portaveu del GMPSC, inclou alguns compromisos i també 
en el sentit que deia el senyor Vinyes, que voldrien un compromís més concret sobre 
el tema de la circulació i de les rates.  
 
Diu que tampoc té massa sentit ara fer una esmena in voce perquè seria un desgavell, 
però el que caldria és el compromís verbal del regidor davant dels veïns, davant de la 
premsa i dels companys d’Althaia -que esperen pacientment-, i que creu que serà 
suficient.  
Si el regidor de Ciutadania, Barris i Serveis Urbans es compromet a solucionar 
sobretot el tema de la circulació, però també el de la neteja –que ja està inclòs en 
l’esmena-, i el tema de les rates, es donarien per satisfets de moment. 
 
 
El senyor Joan Calmet, regidor delegat de Ciutadania, Barris i Serveis Urbans, 
diu que d’implicació, de voluntat, de visites als barris i a les associacions de veïns, i 
proximitat, sí que ho fan i cadascú fa el seu paper. En aquest sentit les associacions 
de veïns fan molt bona feina, com és defensar el seu barri, explicar les problemàtiques 
i això tant ha estat el primer any de mandat com l’últim i no perquè hagin passat quatre 
anys han desaparegut els problemes. 
 
Explica que s’han fet actuacions, més de les que es pensava amb els recursos 
econòmics de què es disposa, però en queden moltes per fer. L’últim any n’hi hauran i 
el proper de la nova legislatura n’hi tornaran a haver i així s’anirà fent i seguiran amb la 
seva feina. Vindran i reivindicaran perquè és el seu paper i com a govern es procurarà 
atendre-les, algunes se solucionaran i d’altres quedaran pendents. 
 
Amb relació a la problemàtica que la senyora Maria Josep Colcher ha explicat molt bé, 
en què ha expressat una sensació i unes percepcions que moltes vegades són les 
més difícils de combatre perquè es poden fer actuacions en el dia a dia resolent coses, 
però si un continua tenint la sensació que hi ha més rates o menys és difícil de donar-li 
la volta. Tot i així els compromisos que l’equip de govern adquireix es procura complir-
los i en aquest sentit són molt responsables. 
 
Creu que en aquest sentit pot parlar en nom de la regidora de Sanitat, que és la que 
porta els temes de desratitzacions, i adoptar el compromís d’incidir-hi i si es veu que hi 
ha una proliferació de rates més que en altres èpoques per tal d’actuar-hi. 
 
Pel que fa a la circulació de vehicles pel carrer de Puigterrà de Dalt és un tema que 
s’ha d’estudiar per veure si es torna a la situació anterior –que potser no és el cas-, si 
es deixa com a illa de vianants tot el carrer o es deixa tal com està. 
Creu que amb el compromís d’estudiar-ho i trobar una solució coherent, tècnica, per tal 
de consensuar-la amb els veïns, és el compromís d’aquest equip de govern i així ho 
farà. 
 
  
En no haver-hi més intervencions, l’alcalde sotmet a votació la proposició del 
Grup Municipal de la CUP, amb la incorporació de l’esmena del Grup Municipal 



de CiU, i el ple l’aprova per unanimitat dels 23 membres presents i, per tant, es 
declara acordat el següent:  
 
“Atès que el carrer Puigterrà de Dalt i els del seu entorn presenten un estat de neteja i 
conservació  molt deficient, tant a nivell de paviment i voreres com de les façanes de 
molts edificis.   
 
Atès que la senyalització deficient dels carrers Puigterrà de Dalt i Flor de Maig genera 
confusió i fa que molts vehicles optin per no respectar-la i accelerar, provocant sovint 
situacions de perill. 
 
Atès que les voreres del carrer Mossèn Cinto Verdaguer estan aixecades a causa del 
creixement de les arrels de l’arbrat.  
 
Atès que la majoria d’edificis d’aquesta zona no disposen d’aparcament i que tampoc 
n’hi ha per als visitants. 
 
Atès que la poca il·luminació dels contenidors situats a la cantonada entre el carrer 
Llussà i el de  Sant Andreu faciliten l’acumulació de deixalles i excrements humans. 
 
Proposa: 
 
1. Que s’identifiquin quins són els llocs concrets on cal augmentar la freqüència de la 
neteja viària i, a partir d’aquí, es programarà el servei ajustant-lo a les necessitats 
detectades d’acord amb els recursos disponibles.  
 
2. Que es modifiqui el sentit de la circulació al segon tram del carrer Puigterrà de Dalt. 
 
3. Que l’Ajuntament, en el marc del projecte Murs Plàstics que es desenvolupa 
anualment a diferents barris de la ciutat, acordi amb l’AAVV de Vic-Remei aquelles 
actuacions d’embelliment en façanes i murs del barri que de forma conjunta es 
considerin adients; i que subministri pintura a l’entitat veïnal quan aquesta presenti una 
proposta d’actuació en el mateix sentit que inclogui la voluntat de desenvolupar-la amb 
els mitjans humans propis de l’associació. 
 
4. Que es faci un control exhaustiu de l’estat d’edificis i solars buits, obligant els seus 
propietaris a tenir-ne la cura que exigeixen les ordenances municipals per tal d’evitar 
perills i molèsties. 
 
5. Que es canviïn de lloc els contenidors del carrer Llussà quan s’executin els 
enderrocs previstos a la plaça de l’Hospital i es disposi de l’espai suficient per ubicar-hi 
l’àrea d’aportació.” 
 
 


